
 
 

 Zasedání č. 8 Číslo materiálu:   
Komise: Komise pro životní prostředí 
Datum:   9.10. 2023 v 16 hod zasedací místnost 1. patro, Havlíčkovo nám. 
Přítomni: 
 
Omluveni: 
 
Neomluveni: 

Jana Karlíčková, Dalibor Dostál, Tomáš Klail, Martin Hlavatý 
 
Věra Zadražilová, Nikola Váňová, Lenka Dupalová, Matěj Suchánek 
 
 

Hosté: Mg. Lukáš Seifert, starosta, Kateřina Špalková, místostarostka, Ing. Lucie 
Štolbová, vedoucí TO, Ing. Kateřina Hladíková, TO 

Příští jednání: 27.11.2023 v 16 hod zasedací místnost 1. patro, Havlíčkovo nám. 
 

Návrh usnesení pro RM: 
   
bere na vědomí 

zápis z 8. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 9.10.2023 
ukládá 
          projednat s MLaR možnost zřízení alespoň 1/3 lesa na Kaňku pouze pro zvěř a pěší turistiku 
       

 
1) program jednání komise, včetně krátkého komentáře: 

 
Program:  

1. Kontrola zápisu z minulého jednání 
2. Informace z RM a MÚ, informace o reakci na návrhy komise 
3. Památné stromy dle návrhu paní Karlíčkové 
4. Různé 

 
bod 1. úvod 
M. Hlavatý přivítal členy komise, proběhla kontrola zápisu z minulého zasedání.  
RM přijala usnesení, v němž vzala na vědomí zápis z 6.9. a uložila další jednání ve věci návrhů komise. 
 
bod 2. informace z OSM a RM 
Na základě usnesení RM se jednání zúčastnil mj. pan starosta k třem bodům: 

- Cyklokrosové trasy na Kaňku. Členové komise popsali situaci a ing. Štolbová informovala o 
záměru předjednaném s MLaR na budování tras. TO zašle návrh, která byl projednán a komise 
se pokusí konfrontovat se skutečností. T.Klail pak navrhl, aby alespoň 1/3 lesa zůstala bez 
takových zásahů, aby zvěř měla možnost úkrytu. Dále by měla být budovatelům dána jasná 
pravidla směřující k ochraně lesa a zabránění eroze. 

- Údolí Vrchlice. Po diskusi (část lokality je již chráněna, část lokality nenávratně zničena, část 
by bylo možno uchovat pro budoucí generace) zašle TO ve spolupráci s OŽP dostupné mapové 
podklady pro další debatu. Komise se domnívá, že času na záchranu zbytku území již mnoho 
nezbývá. 

- Náhradní výsadba při revitalizaci toku Vrchlice. K tomu pan starosta po diskusi uvedl, že pokud 
se bude revitalizace provádět, bude předáno doporučení komise odboru investic. 

 
bod 3. vyhlášení památných stromů dle návrhu paní Karlíčkové 
Paní Karlíčková předala fotografie konkrétních stromů, které navrhuje na ochranu. M.Hlavatý se 
pokusí projednat s majiteli pozemku do příštího jednání. Bylo by vhodné chránit celé bývalé 
arboretum. 
 
Bod 5. Různé 
Mgr. Seifert – informoval o záměru rekonstrukce jezu u Wagenknechtova mlýna bez dotace. 
Rekonstrukce vrátí jez do původní podoby 
Dále informoval o nutnosti dalších prací ve zrekonstruovaném parku pod Vlašským dvorem. 
Kateřina Špalková – program Partnerství, možnost grantu na výsadbu 6 lip. Po diskusi komise 
navrhla místa podél úvozu na Kaňk a oslovit Foxconn (výsadba mezi parkovištěm a silnicí). 
Ing. Štolbová – uvedla řadu problematik, se kterými se nyní TO zabývá. Mj. i příprava rekonstrukce 
Průmyslováku, kde má komise výhrady ke kácení topolů Simonových. Pan Dostál požádal, aby bylo 
v co nejmenší míře použito plastů jako prevence vzniku mikroplastů. 



Dalibor Dostál – dotazoval se na to, jestli má město přehled o výskytu invazivních druhů (akát, 
pajasan žláznatý, dub červený, javor jasanolistý). TO prověří v pasportu zeleně, jestli jsou tyto druhy 
sledovány. 
Dále nastolil otázku biokoridorů a jejich návaznosti mezi sousedními obcemi. Pan starosta prověří a 
zašle výstupy ze ZUR Stč kraje. 
M.Hlavatý – problematika nástupu letounů F-35 na letiště v Chotusicích. K tomu uvedl pan starosta, 
že záležitost řečí ve skupině starostů dotčených obcí a popsal harmonogram nástupu nových strojů i 
jejich využívání v rámci denních rozvrhů. 
Dále se obrátil na pana starostu ve věci návrhů komise, ke kterým nedostala komise reakci z RM. 
K tomu pan starosta ve stručnosti uvedl: 

- Motivační program v odpadovém hospodářství. V současné době rostou náklady na svoz a dále 
porostou. Není prostor pro snižování příjmové části. 

- Snížení frekvence svozů „černých“ popelnic v lokalitách, kde si občané mohli zdarma pořídit 
nádoby na tříděný odpad – pan starosta vidí tento návrh jako rozumný a bude o něm dále 
jednat. 

- Pokus o získání dotace na elektrická vůz pro úklid v centru města. Pan starosta uvedl, že byl 
koupen naftový. Bohužel cena elektrického je i po odečtení dotace značně vyšší. 

 
bod 6. závěr 
Jednání bylo ukončeno v 17.20 hodin. 
Příští zasedání proběhne 27.11. v 16.00. 

 
2) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 
Usnesení č. R/1167/23 –Zápis z komise pro životní prostředí ze dne 9.10.2023 
Rada města  
I. Bere na vědomí 
zápis z jednání komise proživotní prostředí ze dne 9.10.2023, 
II.  ukládá OSM  projednat  se  společností  Městské  lesy  a  rybníky  Kutná  Hora,  spol.  s  r.o., 
možnost zřízení alespoň 1/3 lesa na Kaňku pouze pro zvěř a pěší turistiku. 
 
Zodpovídá: Maternová Blanka, Ing., vedoucí odboru      Termín: 30.11.2023 
 
3) Reakce rady města: 

Zapsal: Martin Hlavatý  Elektronicky ověřil: členové komise 


